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Protokół nr RG.0002.6.2025 

z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 29 maja 2025 r. 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Powitanie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.5.2025 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 28 kwietnia 2025 r. 

5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

7. Stan bazy oświatowej ze wskazaniem koniecznych do realizacji remontów /zakres, 

przypuszczalny koszt realizacji, termin realizacji/. 

8. Działalność Ochotniczych Straży Pożarnych. 

9. Funkcjonowanie jednostki kultury na terenie Gminy Lyski. 

10. Utrzymanie budynków gminnych. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1) 

 2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

 4) przekazania środków finansowych dla Komendanta Miejskiej Policji w Rybniku 

 5) określenia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków na terenie Gminy Lyski 

 6) zbycia nieruchomości zabudowanej 

 7) zmiany uchwały dotyczącej wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji Lyski 

 8) zmiany uchwały Nr RG.0007.31.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Lyski. 

12. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji. 
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Miejsce posiedzenia: sala OSP w Lyskach 

Obrady rozpoczęto 2025-05-29 o godzinie 15:45, a zakończono o godzinie 17:13 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

 

Obecni: 

1. Zbigniew Bania 

2. Zbigniew Bugdol 

3. Grzegorz Dudek 

4. Adam Dyakowski 

5. Mirela Gawlik 

6. Paweł Hajok 

7. Łukasz Harazim 

8. Izabela Homola 

9. Sylwia Kluger-Kustoś 

10. Krzysztof Korecki 

11. Monika Lazar 

12. Małgorzata Nowak 

13. Wojciech Paprotny 

14. Anna Salich 

15. Sebastian Staniek 

 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski S. Staniek otworzył sesję i stwierdził, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – uchwał. Radni nieobecni: 

Sylwia Kluger-Kustoś, Paweł Hajok. 

Ad.2. Powitanie. 

Przewodniczący Rady Gminy S. Staniek powitał wszystkich zebranych na sesji Rady Gminy Lyski. Listy 

obecności stanowią załącznik do protokołu. 

Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Chyba i oczywiście Witam wszystkich nas obserwujących w sieci przechodzimy do trzeciego punktu tutaj 

nam Pani Skarbnik powie, bo będziemy musieli jedną zmianę przegłosować. 

Skarbnik Gminy Lyski P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, dzisiaj Państwu przesłaliśmy projekt 

uchwały, to jest ten projekt numer 2 po zmianach, tam chodziło tylko o zmianę paragrafu, czyli w punkcie 

1, tam, gdzie mamy zwiększenia dochodów budżetu gminy w dziale 900, w rozdziale 90003 powinien 

być paragraf 2170 środki otrzymane z państwowych funduszy celowych na realizację zadań bieżących 

jednostek sektora finansów publicznych i kwota jest niezmienna 1760, tak jak było, tylko zmiana 

paragrafu. 
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Doszedł Radny Paweł Hajok. Obecnych 14 radnych. 

Radny S. Staniek - czy ktoś chce zapytać Panią Skarbnik co do tej zmiany?  

Radni nie mieli więcej pytań. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski  poddał pod głosowanie I zmianę porządku obrad: projekt po 

zmianach w sprawie zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz z 

zaproponowana zmianą. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 
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Ad.4. Przyjęcie protokołu nr RG.0002.5.2025 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 28 kwietnia 2025 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski zapytał czy jeśli chodzi o porządek obrad są jakieś propozycje 

zmian? 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani wniosków. 

 

Ad.5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

Wypowiedź Wójta nt. prac w okresie międzysesyjnym brzmiała następująco:  

28.04.2025 - odbyła się sesja dwudziestego dziewiątego tak  

 

29.05.2025 - podpisaliśmy z firmą Geobud porozumienie w sprawie spłaty należności, które zasądził sąd. 

To jest ta sprawa, o której mówiliśmy te 450 000, 300 000 należności i 150 000 odsetek plus kosztów 

sądowych, ponieważ po konsultacjach z radcami prawnymi, zewnętrznymi, wewnętrznymi i tak dalej, że 

kwota następnie, małe szanse by były na to, żeby w sądzie apelacyjnym cokolwiek ugrać, ponieważ nie 

doszły żadne inne okoliczności. Wyrok jest bezlitosny, uzasadnienie jest bezlitosne. Jest wina po stronie 

gminy, dlatego musimy to zapłacić i no my będziemy się starali przynajmniej z odszkodowania, albo 

jeszcze z Urzędu Wojewódzkiego pozyskać, z Urzędu Marszałkowskiego pozyskać tą dotację, którą 

zwróciliśmy, która, bo to było z dotacji 300000, ale myśmy ją zwrócili i niestety sąd przyznał, że musimy 

to spłacić firmę. Musimy te 300000 odsetki i koszty sądowe 450 000 zapłacić, 

 

4.05.2025 - udział w Mszy Św. z okazji Dnia Strażaka w Lyskach,  

 

5.05.2025 - udział IX Międzygminnym Konkursie Recytatorskim pod hasłem co mówią ptaki, 

 

6.05.2025 - udział w Konwencie Powiatu Raciborskiego w Pietrowicach Wielkich,  

 

8.05.2025 - udział w obchodach Dnia Bibliotekarza. Udział w zebraniu Zarządu Oddziału Gminnego 

Związku Ochotniczych Straży Pożarnej w Adamowicach,  

 

9.05.2025 - udział w obchodach odsłonięcia rzeźby upamiętniających poległych podczas II wojny 

światowej bogunickich strażników, 

 

12.05.2025 - wizyta w Urzędzie Marszałkowskim z okazji wręczenia umów w ramach marszałkowskiego 

konkursu inicjatywa sołecka. Tutaj Państwo myślę, już wiecie, otrzymaliśmy dotacje na scenę, tą, o którą, 

na którą bardzo zależało sołtysom, dostaliśmy w sumie w maksymalnej kwocie 120000, jaka była 

możliwa. I myślę, że w lipcu tę scenę zakupimy, tak Pani Kierownik. 

 

13.05.2025 - spotkanie z Gminą partnerską z Darkovic w Urzędzie Gminy Lyski. Tam omawialiśmy 

współpracę na kolejne projekty.  

 

14.05.2025 - spotkanie z KGW Lyski w sprawie lokalu i myślę, że się uda, Panie znalazły sobie lokal i 

myślę, że naszymi wspólnymi siłami, że będą mogły, miały, będą miały swoje pomieszczenie. 

 

14.05.2025 - jeszcze LYSKOR, spotkanie w Rzuchowie.  
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18.05.2025 - udział w obchodach z okazji 30-lecia kapłaństwa księdza Proboszcza w Adamowicach.  

 

19.05.2025 - spotkanie z sołtysami, 

 

20.05.2025 – objazd z Nadleśnictwem, to byliśmy na takim objeździe, gdzie pokazywano nam w zasadzie, 

ja nie wiem, będziemy chyba robili takie konsultacje społeczne, gdzie na naszych terenach będą musiały 

być przeprowadzane wycinki drzew i z jakiego powodu co się dzieje i tak dalej. I Pan Nadleśniczy 

Grzegorz Adamczyk zaproponował w ogóle, że możemy zrobić takie spotkanie, również otwarte z 

mieszkańcami. No szczególnie, że właśnie czasami ludzie nie do końca wiedzą w jakim miejscu, dlaczego 

potem nam zgłaszają i to by było dobrze, żeby mieszkańcy wcześniej wiedzieli. 

Następnie spotkanie w firmie Classen i tam byłam w sprawie, no pozyskania funduszy na Lyski Rock 

Festival oraz paneli dla KGW Zwonowice, udały się obie sprawy. 

 

 

24.05.2025 - udział w uroczystym przekazaniu poświęceniu lekkiego samochodu ratowniczego 

gaśniczego w Dzimierzy  

 

26.05.2025 - spotkanie w wodociągach w Rybniku, spotkanie dotyczyło współpracy na temat tego, żeby 

ponieważ oni tam teraz kończą w Chwałęcicach i żeby wlot tej rury tutaj właśnie o co Pan Radny, żeby 

było, żeby był już poszerzony i tak dalej mają zmienić, żeby czekać na nas, aż my będziemy gotowi w 

Zwonowicach i przyjąć nam koncepcję, mamy zrobić, żeby nas przyjąć, żeby Zwonowice po prostu 

podłączyć pod Rybnik kanalizację. 

 

27.05.2025 - udział w spotkaniu autorskim z Panem Mateuszem Paszendą.  

 

28.05.2025 - udział w obchodach Dnia Strażaka z okazji nadania sztandaru Komendzie Miejskiej 

Państwowej Straży Pożarnej w Rybniku, w rocznicę 150- lecia pożarnictwa na ziemi rybnickiej i dzisiaj 

sesja. 

 

Do wypowiedzi Wójta nt. prac w okresie międzysesyjnym ustosunkowali się: 

 

Radny G. Dudek - ja mam pytanie odnośnie tego, bo powiedziała Pani, że była Pani na spotkaniu w 

wodociągach rybnickich odnośnie tego ewentualnego zrzutu ścieków w kierunku Chwałęcic. Chodzi mi 

do kanalizacji w Zwonowicach, czy może Pani powiedzieć, czy tam zostało podpisane, jest tam jakiś 

dokument z tego spotkania, wie Pani, o co chodzi? Chodzi mi o to, żebyśmy nie zostali po prostu na 

jakimś no mówiąc kolokwialnie lodzie nie, żebyśmy mieli coś na papierze, że Miasto Rybnik jednak 

wyraża chęć współpracy w tym zakresie z nami. 

 

Wójt Gminy Lyski – znaczy Prezes powiedział, znaczy poinstruował nas tak, jak mamy teraz zrobić, czy 

to właśnie było wszystko w dokumentacji. Mamy teraz w tej chwili list intencyjny napisać, na którego 

oni podstawie będą tą rurę zwiększać, żeby ten przepust był. Następnie mamy zrobić koncepcję i w ten 

sposób będziemy ten, no i być może teraz będziemy jeszcze rozmawiać z Classenem, ale to na razie tak 
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jeszcze, żeby ten odcinek może Classen i Osiedle na Stoku próbować wcześniej, czy by się udało, ale to 

na razie jeszcze nie jest, nie byliśmy, nie byliśmy jeszcze, z Classenem nie rozmawialiśmy na ten temat. 

No idzie to w dobrym kierunku. No my musimy teraz robić koncepcję, nawet nie projekt, tylko koncepcję 

i list intencyjny. Teraz zrobimy to i będziemy wtedy i oni na tej podstawie, podpiszemy, no myślę, takie 

porozumienie właśnie na pewno oni też, bo oni też na tej podstawie będą te przekroje, tak. 

 

Radny G. Dudek – właśnie, właśnie o to mi chodzi, że się wtrącę, żeby był jakiś dokument obojętnie czy 

to będzie porozumienie czy odpowiedź na list intencyjny, ale żebyśmy wiedzieli przed przystąpieniem do 

koncepcji, że miasto Rybnik jest chętne do przyjęcia tych naszych ścieków, bo to jest ważne, bo będziemy 

opracowywać, wie Pani, jak to jest, no. Co jest na piśmie, to jest na piśmie nie, bo kwestia rozmów, to 

różnie to bywa, a to dobrze, że jak Pani, my wystąpimy ja rozumiem z listem intencyjnym i Miasto Rybnik 

nam odpowie na ten list, że oni załóżmy wyrażają zgodę tak w tym kierunku to pójdzie i wtedy 

przechodzimy. 

 

Wójt Gminy Lyski - czy w ogóle, bo oni teraz tam będą na ulicy Bolesława Czecha bodajże tak. 

 

Radny G. Dudek - na Czecha, Bronisława Czecha. 

 

Wójt Gminy Lyski - tak te rury i to już na podstawie tego listu mają zmienić przekrój tych rur właśnie po 

to, żeby Zwonowice mogły też tam być podłączone. 

 

Radny G. Dudek - to dobrze, ale mi chodzi o to, żeby Miasto Rybnik coś nam dało na piśmie, żebyśmy 

mieli stuprocentową pewność, że oni przyjmą od nas te ścieki, tylko to, dziękuję bardzo. 

 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag.  

 

Ad.6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. A. Dyakowski – poinformował, iż 19.05.2025 r. komisja odbyła 

posiedzenie nt. wykonania budżetu Gminy Lyski za 2024 rok. Protokół dostępny jest w biurze Rady 

Gminy Lyski. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony Środowiska, Rolnictwa, Prawa 

i Porządku Publicznego P. W. Paprotny - w dniu 27 maja komisja dokonała wiosennego objazdu 

Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Lyski. Cały protokół jest dostępny w biurze Rady Gminy 

Lyski.  

 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

 

Ad.7. Stan bazy oświatowej ze wskazaniem koniecznych do realizacji remontów /zakres, 

przypuszczalny koszt realizacji, termin realizacji/. 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jeszcze 

pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.8. Działalność Ochotniczych Straży Pożarnych. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jeszcze 

pytania? 

Radny G. Dudek – bo widzę , że jest tu Prezes OSP z Bogunic, ja się chciałem zapytać panie Prezesie, na 

jakim etapie jest pozyskiwanie środków na zakup nowego wozu bojowego dla OSP Bogunice. 

Prezes OSP Bogunice P. B. Pytlik - no chciałbym przekazać, że dzisiaj akurat o godzinie 12:00 odebrałem 

promesę od Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Rybniku na kwotę 430 000, reszta 

środków, no będzie tam uzupełniana. Myślę, że w jak najszybszym czasie będziemy ogłaszać przetarg i 

będziemy kupować samochód. 

 

Wójt Gminy Lyski – 600 000 z budżetu gminy, 100 000 WFOŚ, 20 000 Starostwo. 

 

Radny G. Dudek - czyli to już jest cała kwota, która jest potrzebna, no ale czy już mamy te środki, tak? 

Czyli ile nam brakuje? 

 

Radny Z. Bania -  z tego co mi wiadomo… 

 

Radny G. Dudek -  ile Pani powiedziała nam brakuje jeszcze budżetu? 

 

Skarbnik Gminy Lyski P. W. Zdziebczok - aktualnie w budżecie mamy 400 000, z tego co mi 

przekazywano jeszcze 200 000 będziemy musieli poszukać. 

 

Radny G. Dudek – czyli jeszcze 200 000 będziemy musieli dołożyć. 

 

Radny Z. Bania – z tego co mi wiadomo, to strażacy też próbują sami pozyskać i z tego co z rozmów 

wynikało 70 000, wiem że takie, taką informację mamy. No i strażacy wszystko robią co mogą, żeby te 

pieniążki pozyskać, ale wiemy jaka jest sytuacja na rynku z firmami. Nie będzie to takie proste, dziękuję. 

 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 
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Ad.9. Funkcjonowanie jednostki kultury na terenie Gminy Lyski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jeszcze 

pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.10. Utrzymanie budynków gminnych. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i zostały 

omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są jeszcze 

pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż projekt uchwały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 1) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

 

 2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż projekt uchwały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Lyski na 2025 rok (nr 2) 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż projekt uchwały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lyski na lata 2025-2047 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

 

 4) przekazania środków finansowych dla Komendanta Miejskiej Policji w Rybniku 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż projekt uchwały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 
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Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przekazania 

środków finansowych dla Komendanta Miejskiej Policji w Rybniku 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

 

 5) określenia zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż projekt uchwały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, ja mam pytanie, jakimi środkami dysponujemy na ten rok w 

budżecie gminy, jeśli chodzi o ten cel, jeśli chodzi o przydomowe oczyszczalnie ścieków, bo wiem, że 

kwota jakaś tam była zabezpieczona w tym pierwotnym budżecie, ale nie pamiętam jaka? 

Skarbnik Gminy Lyski P. W. Zdziebczok  - Szanowni Państwo, tutaj w budżecie mamy 138 897,48 zł. 

Sekretarz Gminy Lyski P. K. Miera - taka jedna uwaga Zarządzeniem nr W.0050.98.2025 Wójt Gminy 

Lyski w dniu 19 maja 2025 roku rozpoczął konsultację tego projektu uchwały. Do tego projektu uchwały 

nie wpłynęły żadne uwagi wobec czego w dniu 27 maja 2025 roku Zarządzeniem nr W.0050.105.2025 

zakończono procedurę konsultacji tego dokumentu. Dziękuję. 

Radny S. Staniek - w takim razie czy są, nie ma, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia 

zasad udzielania dotacji celowej na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków 

na terenie Gminy Lyski 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

 

 6) zbycia nieruchomości zabudowanej 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż projekt uchwały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zbycia 

nieruchomości zabudowanej 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

 

 7) zmiany uchwały dotyczącej wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż projekt uchwały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Sekretarz Gminy Lyski P. K. Miera – Szanowni Państwo i tutaj analogicznie jak w poprzedniej uchwale 

chciałbym przedstawić informację odnośnie konsultacji tego projektu uchwały, zarządzeniem nr 

W.0050.91.2025 Wójt Gminy Lyski w dniu 8 maja rozpoczął konsultacje przedmiotowego projektu 
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uchwały natomiast chciałbym poinformować, że nie wpłynęły żadne opinie, żadne uwagi do 

przedstawionego projektu, wobec czego zarządzeniem nr W.0050.96.2025 z dnia 16 maja 2025 roku Wójt 

zakończył przedmiotowe konsultacje. 

Radny S. Staniek - dziękuję, czy ktoś chce jeszcze w tej sprawie zabrać głos? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały dotyczącej wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji Lyski 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, 

Łukasz Harazim, Izabela Homola, Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech 

Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

 

 8) zmiany uchwały Nr RG.0007.31.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie 

określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Lyski 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż projekt uchwały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

został omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jeszcze pytania? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo i kolejna uchwała, która była poddana konsultacjom, 

Wójt Gminy Lyski zarządzeniem nr W.0050.97.2025 z dnia 19 maja 2025 roku rozpoczął konsultacje 

projektu uchwały w sprawie określenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Lyski. Natomiast chciałbym poinformować, że w 

okresie konsultacji nie wpłynęła żadna opinia do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego 

zarządzeniem nr W.0050.104.2025 Wójt Gminy Lyski w dniu 27 maja podjął stosowne zarządzenie w 

sprawie zakończenia konsultacji projektu uchwały. 

Radny P. Hajok - chciałem tylko jeszcze dopytać, bo Pan Dyrektor tam powiedział, że w związku z tym, 

że tam były nieścisłości, wypłacaniu tych pieniędzy, że będą nadpłacać tym nauczycielom, którzy którym 

trzeba będzie dopłacić. Czy my już wiemy, jaka to jest kwota? Czy zostało to już policzone? 
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Inspektor P. B. Kondziołka – sekretarze szkół pracują nad tym, to są 3 lata wstecz, które trzeba przejrzeć 

rzeczywiście wszystkie zastępstwa każdego nauczyciela, w każdym tygodniu, w każdym dniu, na które 

zastępstwo poszedł i sekretarze w szkołach, nad tym pracują, także jesteśmy w trakcie wyliczania cały 

czas. 

Radny P. Hajok - a szacowana kwota? 

Inspektor P. B. Kondziołka – nie odpowiem. 

Radny P. Hajok -  nie jesteśmy w stanie podać, dobrze dziękuję bardzo. 

Radny S. Staniek -  czy ktoś by chciał jeszcze w tej sprawie zabrać głos? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr RG.0007.31.2018 Rady Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 r. w sprawie określenia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych 

przez Gminę Lyski 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 12, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (12) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Mirela Gawlik, Paweł Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, 

Krzysztof Korecki, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian 

Staniek 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

 

Ad.12. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

Radny S. Staniek - to była ostatnia. To był ostatni projekt uchwały, w którym mieliśmy do przegłosowania. 

Teraz mamy sprawy bieżące Rady, wolne wnioski. Pierwszym wiem, że Pan Mecenas chciał albo dobrze. 

Nie ma Pani Radnej Sylwii Kluger- Kustoś, ale na komisjach zostawiła pismo do Przewodniczącego Rady 

Gminy Lyski, czyli dla mnie. Ja najpierw przeczytam anonim, który dostała Pani Radna Sylwia Kluger - 

Kustoś, a później przeczytam pismo jeszcze tej Pani. Też żeśmy to omawiali, było tam po wyjaśniane, ale 

wiem, że chcą się jeszcze też do tego odnieść inne osoby, a żeby też osoba, która wysłała ten anonim, 

żeby dostała odpowiedź, bo niestety nie, nie jesteśmy w stanie tej Pani, przepraszam czy Panu dzień. 

 

Radny S. Staniek – odczytał anonim, który otrzymała Radna S. Kluger – Kustoś. 
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Radny S. Staniek – najpierw bym chciał bo są osoby, które chcą się do tego odnieść Pan Sekretarz chyba 

pierwszy, tak? A później jeszcze przeczytam pismo Pani Sylwii Kluger. 

 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, ja tłumaczyłem już sprawę całą podczas posiedzenia 

komisji, natomiast we wtorek osobiście rozmawiałem zarówno z Panem Urzędnikiem Wyborczym, jak i 

osobami odpowiedzialnymi za objazd lokali. Także porozmawiałem z Przewodniczącą Komisji nr 8, która 

potwierdziła mi, iż w tym dniu nie zgłosiła się ani jedna osoba, która by miała jakiekolwiek problemy czy 

też była, miała jakieś ograniczenia pod względem ruchu. Szanowni Państwo, mam też  do wglądu 

dokument, czyli fakturę zakupu ramp aluminiowych, musieliśmy kupić rampy aluminiowe, czyli 

podjazdy na ten cel, do właśnie lokalu w Suminie do obwodu nr 8, zakupiliśmy rampy aluminiowe o 

długości 120 cm, które właśnie są przystosowane do tego, że tam jest jeden schodek, po którym, że tak 

powiem mogłaby potencjalna osoba poruszająca się na wózku wjechać. Szanowni Państwo, tak jak 

również informowałem, w każdym obwieszczeniu Wójta Gminy Lyski, w każdych wyborach jest 

obwieszczenie, które pokazuje, który lokal jest przystosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych. 

Natomiast jeśli taka osoba chciałaby zagłosować w sposób inny, może w wyznaczonych terminach, 

zgłosić się do nas, bo może oddać głos w sposób korespondencyjny, może zagłosować przez 

pełnomocnika. Może również skorzystać oczywiście na wniosek o transport, specjalnym transportem, 

który wtedy zamawiamy odpowiednie auto do tego, żeby ta osoba mogła dojechać do odpowiedniego 

lokalu. Dlatego też no taka moja odpowiedź tutaj wiem, że jest też tutaj Urzędnik Wyborczy, który też w 

tym lokalu był, więc on może też tutaj zabrać głos? 

 

Urzędnik Wyborczy P. W. Depta - Szanowni Państwo, dzień dobry Wojciech Depta, Urzędnik Wyborczy, 

odnosząc się do tej sytuacji, ja oczywiście odpowiem merytorycznie na ten temat, natomiast zanim to 

nastąpi, ze względu na to, że zostałem poproszony o udział w dzisiejszej sesji i było mi to wyjątkowo, 

wybitnie nie na rękę, zanim odpowiem merytorycznie, kilka uwag osobistych. Problem, który tutaj dzisiaj 

rozwiązujemy, to jest problem w mojej ocenie, który jest problemem nieprawdziwym i wymyślonym, 

dlaczego tak uważam z 3 powodów? Powód pierwszy jest taki, że pismo, które które wpłynęło jest pismem 

anonimowym, niepodpisanym. Wydaje mi się, że jeżeli ktoś ma jakiś problem, który dla niego jest 

problemem realnym, nie boi się o tym problemie porozmawiać, nie boi się podpisać, nie boi się, żeby 

można było korespondować nawet w tej sprawie. Kwestie 2 pozostałe to już też Sekretarz powiedział, 

czyli można tego typu kwestie rozwiązywać w inny problem, w inny sposób, nie trzeba koniecznie 

poruszać tego na sesji rady. Rada w ogóle nie musi się tym zajmować. Można chociażby rzecz najprostsza 

w czasie głosowania, jeżeli wyborca jest niezadowolony z czegoś, czy uważa, że coś jest nie w porządku, 

coś jest źle przygotowane, można podejść do komisji do Przewodniczącego, Zastępcy Przewodniczącego 

i można zapytać, dlaczego coś jest nieprzygotowane, dlaczego czegoś nie ma, czy dlaczego coś jest 

rozwiązane tak, a nie inaczej. Oprócz tego można zadzwonić do mnie, do Urzędnika Wyborczego, to jest 

też mój numer, nie jest tajny, można do mnie dzwonić, ja chętnie odpowiem. Wreszcie można składać 

protesty wyborcze, czy inne tego typu działania, które są dalej idące. No i można też skorzystać z innych 

możliwości, można zagłosować korespondencyjnie, można przez pełnomocnika, można w innym lokalu. 

I wreszcie to co też Pan Sekretarz powiedział w Suminie w dniu wyborów 18 maja nie było ani jednej 

osoby, która potencjalnie mogłaby mieć taki problem. Nie było ani jednej osoby na wózku czy z 

problemami w poruszaniu się. Dlatego też nie wydaje mi się, że Rada w ogóle powinna się tym zajmować, 

cel tego pisma, który wpłynął, jest też na końcu. Nie ma tego przed oczami, ale dosyć wnikliwie 
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słuchałem. No chodzi o to po prostu, żeby narobić komuś pracy. No niestety akurat dzisiaj jestem to ja 

oprócz tego są to pracownicy, którzy zajmują się przygotowaniem wyborów. Tu jest mój taki mały 

prywatny apel do Radnych. Bardzo proszę, żeby w miarę możliwości no zajmować się problemami, które 

są istotne z punktu widzenia życia gminy, z punktu widzenia mieszkańców, a nie problemami, które są no 

specjalnie wykreowane. Bardzo przepraszam, może wstęp był długi, może niepotrzebny. Odpowiadam 

teraz całkowicie merytorycznie, Pan Sekretarz mnie trochę ubiegł, także tylko powtórzę lokal w Suminie 

rzeczywiście został zmieniony. Tutaj były po wyborze zamiast sali OSP, przedszkole. Lokal został 

wybrany, następnie w marcu bodajże, jeżeli dobrze pamiętam, odbył się objazd wszystkich lokali 

wyborczych pod kątem ich ukompletowania, sprawdzenia, czy wszystko w nich jest, czy są urny, czy są 

tabliczki, czy czegoś nie brakuje także pod kątem dostępności osób niepełnosprawnych, zostały 

zmierzone szerokości drzwi, zostały zbadane przeszkody terenowe, jak na przykład schody. Uznaliśmy 

wtedy, że lokal w przedszkolu się jak najbardziej nadaje, jedyną przeszkodą, którą trzeba pokonać jest 

jeden schodek. W tym celu został specjalnie zamówiony i specjalnie zakupiony podjazd dla osób 

niepełnosprawnych, który w dniu 17 maja, czyli w przeddzień wyborów, został wydany komisji. Wiem, 

że został wydany dlatego, że osobiście go komisji wydawałem nawet taka anegdota, ciekawa historia. 

Składa się z 3 elementów jeden podjazd na jedno koło składa się z 3 elementów. Wydałem to komisji, 

okazało się, że to jest tylko na jedno koło. Dlatego w niedzielę przed godziną 7:00 rano trzeba było 

dowieść drugi element, czyli kolejne 3 elementy to jest takie w formie takiego teleskopu, żeby komisja o 

godzinie 7:00 mogła rozpocząć i mogła nawet 7.00 przyjąć wyborcę, który jest ograniczony ruchowo. 

Jeżeli chodzi o to, dlaczego nie te podjazdy, nie są cały czas na miejscu no to bardzo prostej praktycznej 

przyczyny, gdyby podjazd był cały czas ułożony na schodach, wówczas dzisiaj, zamiast anonimowego 

zgłoszenia, mielibyśmy anonimowe, albo może nawet podpisane przez inną osobę, która się o tym podjazd 

potknęła. Tutaj zadaniem komisji jest to, żeby zwracać uwagę na to, czy do lokalu nie kieruje się osoba, 

która porusza się na wózku, która ma problemy z poruszaniem się. Akurat tutaj lokal w Suminie został 

zorganizowany w ten sposób, że komisja siedząc widzi przez oszklone drzwi aż do furtki kto idzie, jeżeli 

do lokalu zbliża się osoba, która ma problemy w poruszaniu, wówczas podchodzi, rozkłada podjazd. Taka 

osoba może wjechać zagłosować, po zagłosowaniu można wyjechać i komisja wtedy taki podjazd 

uprzątnie poprzez przeniesienie go na bok. W tym piśmie, które wpłynęło, było też zaproszenie do 

obejrzenia sobie lokalu. No ja zapraszam 1 czerwca jest druga tura. Lokal będzie dokładnie w taki sam 

sposób przygotowany, dokładnie ten sam podjazd będzie leżał dokładnie w tym samym miejscu. Można 

oczywiście przyjść, zobaczyć. I wtedy stwierdzić, czy rzeczywiście to jest taki wielki problem, że został 

zmieniony lokal wyborczy z jednego na drugi. Myślę, że temat wyczerpany. Dziękuję. 

 

Radna I. Homola - ja bardzo żałuję, że dzisiaj nie ma Pani Sylwii Kluger-Kustoś, ale chcę tylko 

przypomnieć, że bo tutaj Pan wspomniał, że Rada nie powinna się tym zajmować, też tak samo uważam 

i właśnie na komisjach stałych wręcz zadałam pytanie, bo kiedy Pani Radna Sylwia przeczytała te ten 

anonim, to zapytałam się wtedy, czy rzeczywiście chce, żebyśmy tą sprawę poruszali i ona powiedziała, 

że tak, także tutaj no niestety musieliśmy, ale całkowicie się zgadzam, że nawet nie powinniśmy. Dziękuję. 

 

Radny G. Dudek - też się zgadzam z Panią Radną i z Panem Urzędnikiem Wyborczym, natomiast jest 

jeszcze inna kwestia. Radna otrzymała anonim do domu, wobec tego musiała w jakiś sposób zareagować 

i zareagowała i dobrze się stało, że pomimo tego uważam, że Rada się tym nie powinna zajmować, bo są 
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o wiele ważniejsze sprawy, ale niestety ktoś chciał, żebyśmy się tym zajęli i zajęliśmy się, wyjaśniliśmy 

to i uważam, że sprawa jest zakończona, dziękuję bardzo. 

 

Radny S. Staniek - dlatego też na samym początku powiedziałem, dlaczego zajęliśmy się tym pismem, 

bo Pan doskonale wie, że anonimy, które zawierają informacje o przestępstwie, to należy je skierować do 

odpowiedniego organu, a jeżeli są to tylko jakieś skargi i petycje, to nie są rozpatrywane. Czy jeszcze ktoś 

chce zabrać głos? Jeżeli nie, to ja już mówię, dlaczego między innymi też żeśmy się tym zajęli,  Radna 

Sylwia Kluger-Kustoś, Przewodniczący Rady Gminy Lyski, przekazuję w załączeniu anonimową skargę 

przesłaną na mój adres domowy, proszę Przewodniczącego Rady Gminy o przeczytanie skargi na sesji, 

skargi na sesji 29 maja 2025 roku oraz podjęcie stosownych czynności do rozważenia skargi na 

działalność Radnych oraz Pani Wójt. Natomiast przed drugą turą wyborów proszę o sprawdzenie 

nieprawidłowości w lokalach wyborczych dotyczących braku dostosowania do potrzeb osób 

niepełnosprawnych. Zostałem wywołany tak powiem do tablicy, że mam podjąć czynności. Ja 

pozostawiam to pismo Pani Radnej bez nadania mu dalszego biegu, bo uważam, że wystarczająco zostało 

to wszystko wytłumaczone. Jeżeli Pani Radna się ze mną nie będzie zgadzała, to wie, co może zrobić. To 

mamy jedno, Pan Mecenas też chciał się jeszcze odnieść też do pisma Pani Radnej Sylwii Kluger - Kustoś. 

 

Radca Prawny P. A. Konieczny - tak dziękuję Panie Przewodniczący, zupełnie inne pismo zatytułowane 

przez Panią Radną „skarga”. Ono, jak gdyby ma związek z zarzutem, tego, że w tegorocznym budżecie 

nie został zaplanowany pewien wydatek. Proszę Państwa, ja nie w aspekcie merytorycznym, tylko w 

aspekcie formalnym zupełnie, a mianowicie Pani Radna złożyła pierwotnie w roku 2024 takie zapytanie 

jako Radna, czy ewentualnie w przyszłym roku, czyli w roku 2025 Wójt przewiduje dokonanie pewnego 

wydatku, przy czym no niestety, ale stwierdzam, że to jest ciąg dalszy tego zapytania, bo Pani Radna no 

oczywiście podpisała się, z imienia, nazwiska, ale no nazwała to swoje wystąpienie skargą, żeby móc 

przez Pana Przewodniczącego przekazać to na Komisji skarg, wniosków i petycji, no to trzeba byłoby 

trochę konwertować, znaczy nie trochę, tylko konwertować to pismo w 2 kierunkach. Po pierwsze 

należałoby no w taki sposób jednoznaczny wskazać, że Pani Radna to robi jako osoba prywatna, nie jako 

Radna, bo tym zapytaniem Radnego niestety są pewne komplikacje natury formalnej, to znaczy formalnej 

w takim znaczeniu, że to zapytanie już jak gdyby nie może mieć swojego ciągu dalszego. Dlatego 

chciałbym po prostu zaapelować z tego miejsca do Pani Radnej, żeby to przekonwertowało, żeby po 

prostu zmieniła formy tego na to, żeby ona to występuje jako Pani, jako osoba fizyczna, jako Pani Sylwia 

Kluger-Kustoś. No druga kwestia to już taka bardziej doprecyzowująca to samo żądanie, żeby po prostu 

w sposób taki wyraźny wskazała, że ma jak gdyby to związek ze skargą, to oczywiście w trybie artykułu 

227 kodeksu postępowania administracyjnego, żeby Rada po prostu nie podejmowała uchwały wzywające 

ją do usunięcia braku formalnego jej skargi. Także tyle tytułem, powiedzmy nadania dalszego biegu temu 

wystąpieniu, bo no tam wymaga generalnie tych 2 korekt, żeby móc, żeby dalej, jak gdyby ten temat 

procedować, także dziękuję Panie Przewodniczący. 

 

Radny Z. Bania – Radny Rady Gminy Lyski Zbigniew Bania, 29 maja 2025 roku Wójt Gminy Lyski Pani 

Sylwia Gabryelska-Ritzka, interpelacja na podstawie paragrafu 8 uchwały numer RG.0007.25.2018 Rady 

Gminy Lyski z dnia 20 grudnia 2018 roku w sprawie statutu Gminy Lyski niniejszym składam 

interpelację: zgodnie z Zarządzeniem Wójta Gminy Lyski nr W.0050.95.2025 z dnia 16 maja 2025 roku 

w sprawie zmian w budżecie gminy Lyski na 2025 rok proszę o przedstawienie wykazu prac, które będą 
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zrealizowane w ramach kwoty 120 000 zł, przeznaczonej na zadanie modernizacja sali sportowej w 

Lyskach, proszę o podanie terminu rozpoczęcia i zakończenia prac oraz informacje, czy w czasie remontu 

dzieci będą miały zapewnione inne miejsce do zajęć lekcji w-f. Pragnę zaznaczyć, że jest to kwestia 

bardzo istotna dla mnie jako radnego, gdyż zapach unoszący się w szkole jest bardzo uciążliwy, o czym 

informują mnie rodzice dzieci uczęszczających do szkoły. 

 

Radny Z. Bania - Radny Gminy Lyski Zbigniew Bania, 29 maja 2025 roku Wójt Gminy Lyski, Pani Sylwia 

Gabryelska-Ritzka, interpelacja na podstawie paragrafu 8 uchwały nr RG.0007.25.2018 Rady Gminy 

Lyski z dnia 20 grudnia 2018 roku w sprawie statutu Gminy Lyski niniejszym składam interpelację, proszę 

o przedstawienie wykazu prac geodezyjnych, jakie gmina zleciła do wykonania od 1 stycznia 2023 do 

dnia dzisiejszego, dziękuję. 

 

Radny K. Korecki - po apelach mieszkańców sołectwa Nowa Wieś chciałem złożyć taką interpelację 

ponawiam wniosek o opracowanie dokumentacji projektowej na dalszą rozbudowę kanalizacji sanitarnej 

w sołectwie Nowa Wieś, jest to zadanie priorytetowe dla mieszkańców, gdyż brak kanalizacji stanowi dla 

nich istotny problem, a wzmożony w ostatnim czasie ruch wozów sanitarnych jest bardzo uciążliwy. 

Dziękuję. 

 

Radny A. Dyakowski - to znaczy ja akurat ustnie bym powiedział, z wyjazdu z Borka jak się zjeżdża na 

ulicę Wyzwolenia, tam z prawej strony jest taka niecka i tam kałuża się strasznie robi, jak po ostatnich 

remontach albo tam nadlać trochę asfaltu, żeby woda mogła spłynąć niżej albo tam studzienkę jakąś 

zrobić. Nie wiem czy to leży chyba w kwestii bardziej województwa, aniżeli gminy, ale żeby mieć to na 

uwadze. 

 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - rozumiem, że to już jest na skrzyżowaniu bezpośrednio już przy 

samej drodze wojewódzkiej. No to my zwrócimy uwagę do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

 

Radny A. Dyakowski - jak również, żeby województwo troszeczkę pogonić z pomalowaniem pasów, bo 

na tych zakrętach remont drogi się już dość dawno skończył, ale pasów do tej pory nie ma i 

niejednokrotnie zajeżdżają ludzie komuś drogę przed maską. Jakby to też mieć na uwadze. 

 

Radny Z. Bania - korzystając z okazji, po ostatnich tutaj, perturbacjach związanych z powiatem odnośnie 

czystości dróg powiatowych rozpocząłem współpracę z Radnym Powiatowym Panem Grzegorzem 

Grytem i chciałem podziękować, bo skutecznie już te rowy są czyszczone, ale tam jeszcze wiem, że 

jeszcze między Adamowicami a Raszczycami tam też jeszcze coś, coś było, bo tam prawie, że codziennie 

przejeżdżam, także dziękuję Panie Radny Powiatowy za interwencję i za te działania, które Pan podjął. 

 

Radny Powiatowy P. G. Gryt – dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Wójt, rzeczywiście 

podjąłem tą współpracę z Panem Radnym. Myślę, że ze wszystkimi Państwami Radnymi, oczywiście 

będzie to dotyczyło dróg, tylko powiatowych, nie wojewódzkich. No po wykoszeniu trzeba powiedzieć, 

że powiat już praktycznie bardzo dużo posprzątał, bo zawsze jak trawa zniknie, no to te śmieci są lepiej 

widoczne. Także myślę, że Pan Dyrektor ja mu jutro zaraz jakby taką informację przekażę, a więc Pan 

Dyrektor na pewno jeszcze poczyni kolejne, jakby czynności. Korzystając z głosu Panie Przewodniczący, 
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Wysoka Rado, chciałbym zwrócić uwagę na jedną inwestycję, która nie wiem, dlaczego jeszcze nie jest 

uruchomiona. Chodzi o tężnię w Lyskach. Szanowni Państwo tą tężnię, żeśmy budowali po to, aby 

ratować zdrowie i życie mieszkańców, którzy przede wszystkim przechorowali wiadomo jaką chorobę 

COVID, a więc ci ludzie mają duże problemy, jeżeli chodzi o płuca, o cały układ oddechowy. Wiemy, ile 

osób już zmarło właśnie na choroby płuc i tutaj apeluję, aby przyspieszyć uruchomienie tej tężni, bo 

wydawało mi się, że ona już powinna być na jesień uruchomiona także jeszcze raz ten apel kieruję do 

Pani Wójt, do całej Rady Gminy Lyski, dziękuję. 

 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł – jeżeli mogę Panie Przewodniczący, Panie Radny, tężnia 

zaplanowane otwarcie czy uruchomienie jest na 8 czerwca łącznie z imprezą tutaj, która odbędzie się przy 

Urzędzie Miasta, no Gminy, przepraszam bardzo. Musieliśmy wystąpić o zgodę, na częściową zgodę na 

użytkowanie tylko w ramach tężni i to zostało wszystko dokonane. Mamy już wszystkie zgody z nadzoru 

i 8 czerwca uruchamiamy. 

 

Radny Z. Bania - ja jeszcze mam 2 pytania do Pani Wójt. Pierwsze pytanie z tego co tam jakąś pocztą 

pantoflową, bo taką można to nazwać. Dowiedzieliśmy się, że wykonawca remontu tego budynku i 

budynku Urzędu Gminy, jakby zrezygnował, ten który wygrał i co dalej, bo drugi w kolejce. 

 

Wójt Gminy Lyski - podpisujemy umowę w przyszłym tygodniu z drugim wykonawcą w kolejce. 

 

Radny Z. Bania - no bo prosiłem już wcześniej, żeby zorganizować spotkanie z radnymi, sołtysami, 

żebyśmy wiedzieli, co mieszkańcom dalej mamy też mówić, że to jest jedna rzecz. 

 

Wójt Gminy Lyski – czyli podpiszemy tą umowę, to podczas tej umowy uzgodnimy te wszystkie warunki, 

dlatego umowy dalej nie ma. Będziemy ją podpisywać w przyszłym tygodniu, we wtorek, czwartek? 

 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł – czwartego. 

 

Radny Z. Bania - a drugie pytanie to jest, no też mieszkańcy Nowej Wsi reagują, bo w okolicach budynku 

byłego OWRu tam jest no nieciekawy odór, sam jechałem na rowerze też tego doświadczyłem. Tego 

kiedyś nie było, a teraz się to pojawia ten odór. 

 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł – odór? 

 

Radny Z. Bania - no no nazwijmy to odorem, no szambo coś w tym stylu. 

 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - i jeżeli chodzi w otoczeniu budynku, nie wiem, nie zauważyłem, 

ale rzeczywiście przyjrzymy się temu jak najbardziej. 

 

Radny Powiatowy P. B. Niestrój - Pani Wójt, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, 

temat został przed chwileczką poruszony, a dotyczy tych naszych nieszczęsnych dróg powiatowych i 

odniosę się do wypowiedzi Pana Radnego Zbigniewa Bani, Pana Sołtysa Bogunic. Nie, jakby nie 

odzywałem się na poprzedniej sesji, dlatego, że było bardzo późno. Już nie chciałem tutaj w jakiś sposób 
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rozpoczynać rozmowy, a to też nie jest moim celem tutaj, żeby rozmowy rozpoczynać, ale jak słuchałem 

Pana wypowiedzi, to się tak zastanawiałem, czy jeździły po tych samych drogach. Kilka razy powiedział 

Pan fatalne, katastrofalne, krytyczne. I się zastanawiam czy mieszkam od 50 lat tej samej gminie czy 

jednak jakimś, w jakimś innym bycie, bo jeżdżę tutaj tymi drogami codziennie, wojewódzkimi, 

gminnymi, powiatowymi i nie widzę tych katastrofalnych, katastrofalnego stanu dróg, tych tego braku 

bezpieczeństwa, tego zanieczyszczenia, tych worków, gdzieś tam zalegających po tej, po tej zimie. Nie 

odnoszę się tutaj już do tych wypowiedzi, który Pan cytował, jakoby w tych latach 2019-2023 dziesiątki 

worków Pan utylizował na własny koszt, tego już tutaj nie jestem w stanie zweryfikować, bo Pan Dyrektor 

Simon jest na emeryturze, a więc nie będę go tutaj niepokoił i w jaki sposób chciałby się czegoś więcej 

dowiedzieć? Zadzwoniłem do paru osób, sołtysów, bo też Pan stwierdził, że co najmniej 2 jakby poparło 

Pana wniosek do Wójta Gminy Lyski, zadzwoniłem sobie do paru sołtysów, radnych, mieszkańców, sam 

pojeździłem troszkę po drogach, pytając się czy faktycznie przez te ostatnie kilka lat była taka katastrofa, 

nie wiem czy co pół roku jakiś sajgon przechodził czy coś się podziało na tych drogach, jakieś nie wiem 

wichury i te śmieci się nawiewały. No i nikt mi nie umiał na to odpowiedzieć właściwie, o co tu właściwie 

chodzi? To, że się pojawi śmieć, bo niewychowany rowerzysta zamiast zabrać swój śmieć do domu do 

torby rowerowej i wyrzuca to na do rowu to nie znaczy, że to są sterty, to, że jesteśmy jako społeczeństwo 

jeszcze nauczeni tego no trudno, ja tylko powiem przykład jeden chcieliśmy kiedyś być Japonią. W 

Japonii w miejscach publicznych nie ma koszy i nie ma śmieci, a więc troszeczkę tak jak Pan stwierdził, 

gdzieś tam trzeba troszeczkę edukować społeczeństwo, żeby jednak ze sobą zabierali śmieci, ale wie Pan 

co, ja chcę troszkę obronić naszych pracowników, bo jest ich szóstka cała, ma do zagospodarowania 107 

czy 110 km dróg, parę obiektów gminnych, bo nie mamy pracowników wynajętych, którzy gdzieś tam 

non stop siedzą bezczynnie sobie na różnych budynkach, mają cały czas coś do roboty, cyklicznie 

wykonują wszystkie prace, które mają zlecone. Wykaszanie, zbieranie śmieci i tak naprawdę ja do dziś 

się zastanawiam, jeżdżąc po tym drogach czy faktycznie to był temat, że był temat wywołać, czy po prostu 

faktycznie coś było, jak Pan stwierdził, jeżeli faktycznie są jakieś sytuacje takie, no to bardzo proszę o 

zdjęcie i wysłanie do Zarządu Dróg, że taka sytuacja zaistniała, bo mówienie o dziesiątkach worków 

śmieci a potem było powiedzenie, że no należałoby coś tam dokumentować. Mówienie o tych 

katastrofach, no to się zastanawiam, czy jesteśmy w stanie wojny jakimś z kimś, bo te drogi są tak 

niebezpieczne, że jeździmy po tych butelkach po tych puszkach. No ja tego nie widzę, a więc wybaczy 

Pan, ale bo chyba nie tak. Nie wiem, jakie działanie tutaj Pan Radny Gryt podjął, ja z Panem Pszczółką 

systematycznie co miesiąc rozmawiam przez telefon, bo jestem u niego w Zarządzie i rozmawiamy, i na 

temat dróg i remontów planowanych, nieplanowanych, jakie pieniądze mamy, co ewentualnie możemy 

zrobić? No jeżeli bym widział taki problem no to bym reagował, są oberwane gdzieś tam pobocza, trzeba 

coś nadsypać ok jest wykonywane, bo nie wszystkie drogi powiatowe są szerokie, niektóre są wąskie, 

choćby Topolowa, gdzieś tam na Gustawa Morcinka jest to załatwiane, utwardzane na bieżąco, a więc ja 

nie widzę tutaj problemu, żeby skierować jakieś pismo w związku z jakimś workiem, bo ktoś, kierowca 

wyrzucił worek do rowu. Także wybaczy Pan, ale używanie tych słów katastrofalny, krytyczny, fatalny i 

powiedzenie sobie, że te nasze drogi są takie se. Nie, one nie są takie se, one dobrze są utrzymywane i są 

remontowane. Także to tyle, jeżeli chodzi o dyskusję,  ja już tutaj więcej nie będę tego tematu podnosił, 

dlatego, że no chyba nie tędy droga, a to jest po prostu moje zdanie jako użytkownika, mieszkańca też tej 

gminy. Także dziękuję bardzo. 
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Radny Z. Bania - chciałbym się jeszcze raz do tego odnieść, bo za to, że jakby zacząłem działać w kwestii 

śmieci, które były w rowach dróg powiatowych, to teraz mi się dostaje po uszach więc zadam pytanie 

Panu Zastępcy Wójta, z którym byłem, z którym współpracowałem w roku 2020-2021,2022,2023 i czy 

zgłaszałem, że były worki wystawione na drodze Bogunice w kierunku skrzyżowania Lyski-Sumina, bo 

uważam, że to zgłaszałem ileś razy i mieliśmy z tym problem, bo były to worki, które powinny być 

sprzątnięte wtedy przez Zarząd Dróg Powiatowych w Rybniku z Panem Simonem też się dogadywałem, 

tłumaczył mi wtedy w tych sprawach także Panie Radny, jak to wyglądało Pana zdaniem? 

 

Radny G. Dudek - to znaczy, Szanowni Państwo, były takie sytuacje, na pewno wiem, że na tej trasie 

pomiędzy Bogunicami a Adamowicami pomiędzy Lyskami właściwie, a Bogunicami w tym lesie były 

śmieci. Zresztą to nie tylko tam były te śmieci, ale na tych naszych drogach gminnych też są te śmieci, na 

wojewódzkich też są, bo taka sytuacja zawsze występuje po zimie, a szczególnie po skoszeniu naszych 

poboczy. No niestety tu kłania nam się edukacja naszego społeczeństwa, 95% ludzi zabiera te śmieci ze 

sobą do siebie, natomiast jest 5% tych ludzi, który je wyrzucą i to nie trzeba się obrażać, że ktoś komuś 

zwrócił uwagę, że leżał jakiś jakiś worek, śmieci i tak dalej i tak dalej, bo po prostu tak było. Ja uważam, 

że to jest następny temat, którym za długo się zajmujemy. Śmieci były, zostały sprzątnięte i tak po każdej 

zimie zarówno nasi pracownicy służb komunalnych też zbierają te śmieci, pracownicy społeczni użyteczni 

też je zbierają i tak będzie było i jest. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Z. Bania – jeszcze, jeszcze nie skończyłem. Jeszcze chciałem powiedzieć i w tym roku, jeżeli jest 

rzetelnie zrobiony protokół z narady sołtysów zgłosiłem, poprosiłem grzecznie, bardzo grzecznie Panią 

Wójt, żeby zainterweniowała, bo to nie tylko świadczy o powiecie, a bardziej to świadczy o gminie, bo 

nikt z obcych osób nie wie, że ta droga jest powiatowa, tylko on wie, że jedzie akurat w gminie Lyski i 

bardzo grzecznie poprosiłem, żeby zainterweniowała w tej sprawie, bo ta droga Bogunice Lyski wyglądała 

fatalnie i będę to, będę to dalej podkreślał, wyglądała fatalnie. Jeżeli trzeba będzie, to będę robił 

dokumentację zdjęciową i będę na Facebooka wrzucał. Nie wiem, czy się panu wtedy będzie bardziej 

podobać, czy nie, podjąłem współpracę z Panem Radnym Powiatowym Panem Grytem, w zeszłym 

tygodniu było wyprzątane kolejny raz rów jest czysty, jest droga czysta, chociaż dzisiaj już znowu już tam 

puszki widziałem, jak jechałem na sesję, dziękuję. 

 

Radna I. Homola - ja się bardzo cieszę, bo przecież ja uważam, że od tego są Radni Powiatowi, żeby nam 

pomagali. Fajnie, że przychodzą na sesję i tylko tak króciutko powiem, że w zeszłej kadencji, kiedy byłam 

Radną i Pan Niestrój, wtedy już też był Radnym Powiatowym. No to wielokrotnie żeśmy też 

współpracowali i jakoś nie poruszaliśmy tego na sesjach. Pan dobrze przypomina sobie sytuację Panie 

Radny Powiatowy, jeśli chodziło o drogę Gaszowicką, która prowadzi na boisko. Tam też jest odwieczny 

problem, kto ma tamte dziury naprawiać czy to powiat czy gmina też tutaj Pan Radny nam pomagał. Także 

ja naprawdę też powiem, że już w tamtej kadencji też były takie sytuacje i za to dziękowałam i nie 

robiliśmy tego nigdy żadnych afer. Także ja tylko króciutko powiem, że rzeczywiście zauważam, że tutaj 

afera goni aferę i to są same rzeczy, które naprawdę powoli zaczynają być, one są ważne, tylko jeśli tych 

śmieci jest tyle w Bogunicach, w Adamowicach, to może zróbmy apel do tych mieszkańców. No bo chyba 

Pan mi nie powie, że mieszkańcy Zwonowic przywożą śmieci do Bogunic, no tak na pewno nie jest, więc 

tam zróbmy jakąś akcję po prostu informacyjną. 
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Radny Z. Bania - niech Pani wymieni wszystkie miejscowości a nie Bogunice, Adamowice, bo w 

Zwonowicach też to wyglądało i na ten temat żeśmy nawet na komisjach dyskutowali, nawet na komisjach 

żeśmy dyskutowali, że te drogi nie wyglądają jak najlepiej to trzeba szybciej działać po zimie proste, 

szybciej. 

 

Radny S. Staniek - ja uważam, że ta dyskusja już dobiegła końca, tak jak przychylam się do słów Pani 

Radnej, jeżeli coś się dzieje, należy to interweniować od razu, a nie czekać miesiąc na sesję. Ja 

przynajmniej jestem czegoś takiego nauczony. Czy ktoś z Państwa? 

 

Radny Z. Bania - przez to, przez to interweniowałem u Pani Wójt, bo tak jak powiedziałem ktoś, kto 

przyjeżdża z obcy, to nie wie po jakiej drodze i powie, ale ta Gmina Lyski wygląda zarąbiście,  grzecznie 

Panią Wójt poprosiłem tak to, w ten sposób to było argumentowane, dziękuję.  

 

Wójt Gminy Lyski - ja chciałam właśnie powiedzieć, że przekazałam to i po tym wiem, że było sprzątane, 

tylko teraz chodzi o to, jeżeli Pan to robi publicznie i faktycznie, bo Pan robi, to co Pan wie, co Pan robi 

publicznie, jak powiat, jak fatalna i tak dalej. Dlatego jeżeli ja mówię, Pan mówi mi grzecznie, jak 

grzecznie z Panem Adamem Pszczółką, bo żeśmy się spotkali i między innymi o przejściu w Suminie, o 

tym, co Pan mówi wszystkie problemy, żeśmy wymienili i powiedział, że będzie reakcja i teraz ja nie 

wiem, czy reakcja jest, dlatego myślę, że powiat tak czy siak by to posprzątał. Nie było to konieczne, żeby 

za każdym razem robić z tego, bo normalnie się tak współpracuje, ale bo teraz troszeczkę tego nie 

rozumiem. To znaczy, bo ja rozumiem, co Pan mówi. Ja się do tego przychylam, tylko to znaczy tak, Pan 

Radny może na sesji, moim zdaniem nadużywać mocno i mówić, jak powiat źle opiekuje się naszymi 

drogami, ale powiat nie może się wypowiedzieć, że robi to dobrze, bo bo robi z tego problem. No nie, 

jeżeli ktoś publicznie zarzuca, że jest za mało ta droga sprzątana i tak dalej, no to powiat z racji tego, że 

ja uważam, że naprawdę u nas drogi powiatowe, a jeżdżę też jak wiecie Państwo po Dolnym Śląsku do 

rodziny, naprawdę u nas drogi powiatowe wyglądają dobrze i uważam, że ta współpraca to nie jest, to nie 

jest dobrze dla naszej współpracy jeżeli nasi Radni w ten sposób traktują powiat, bo powiat to są i radni, 

i pracownicy powiatu, i tak dalej. Uważam, że to nie jest, bo gdyby na Państwa ktoś cały czas krytykował 

pracę naszych urzędników czy naszych pracowników, to nie jest dobrze, trzeba po prostu współpracować. 

Była reakcja, było posprzątane i nie oczekujmy tego, że my będziemy na sesji głośno mówić i krytykować 

powiat czy województwo a oni będą z nami współpracować, jakby oni po prostu mówią swoje zdanie i 

mówią co robią, i jak robią. No jest to chyba naturalne. To nie jest tak, że my będziemy atakować i czekać, 

że no chyba to jest oczywiste. Ja rozumiem, że to w ogóle nie powinna sprawa tutaj być na sesji powinna 

być tak, jak Pan mówi, Pani zgłasza na zebraniu sołeckim, ja zgłaszam do Pana Adama, robią, sprzątają i 

tyle. 

 

Radny S. Staniek - dziękuję. Ja myślę Panie Radny, że już jest koniec tej dyskusji. 

 

Radny Z. Bania - nie, ja muszę się ustosunkować, bo ja tego publicznie nie rozpętałem tej wojny. Ja to 

właśnie zgłosiłem na zebraniu sołeckim, po to zebrania sołtysów są, że jak mają problemy to zgłaszają i 

ja to zgłosiłem, 2 albo 3 sołtysów na pewno mnie poparło w tej sprawie i było to zgłoszone do powiatu i 

powiat Pan Dyrektor Pszczółka wystosował pismo i moje nazwisko, moje nazwisko tam wystąpiło za to, 

że chciałem, żeby nasza gmina wyglądała porządnie i czysto dostałem po uszach, tak to odebrałem. No 
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więc, jak dostałem po uszach za ten rok, to powiedziałem, co robiłem przez 4 lata poprzednie i dla mnie 

się ten temat skończył. A jeszcze jak będę miał okazję, kiedyś pojadę do Pana Starosty i sobie z nim 

porozmawiam osobiście na ten temat, dziękuję. 

 

Radny S. Staniek - bardzo dobrze, dziękuję. Czy ktoś, bo temat już jest zakończony? Czy ktoś chce 

jeszcze?  

 

Radny Z. Bugdol - ja tylko do Pani Gosi mam taką prośbę o ten protokół zatwierdzony z ostatniej sesji 

bardzo bym poprosił. Dziękuję bardzo. 

 

Radny P. Hajok - chciałbym jeszcze jedną kwestię szybko, ale bardzo ważną. U nas po Adamowicach 

zaczęła chodzić taka bardzo niepokojąca plotka. Chciałbym, żeby Pani Wójt się do niej ustosunkowała, 

bo zaczynają do nas przychodzić mieszkańcy, rodzice, w szkole Pani Dyrektor też dostała takie pytania. 

Chodzi plotka o zamknięcie jak zwykle naszej szkoły i Pani Dyrektor odsyła rodziców do mnie jako do 

Przewodniczącego. Chciałbym, żeby Pani Wójt powiedziała. 

 

Wójt Gminy Lyski - Panie Radny, ja już nie mam siły. Ja wiem, bo ja już miałam ją zamknąć zaraz po 

wyborach. Ja wiem taka była live motive Waszej kampanii, nie nikt mi Pani Skarbnik czy kiedykolwiek 

rozmawiałyśmy na temat zamknięcia szkoły w Adamowicach, bo jedyną osobą rozumiem, z którą 

mogłabym rozmawiać jest Pani Skarbnik, bo to by były kwestie finansów, czy rozmawiałyśmy 

kiedykolwiek Pani Skarbnik o zamknięciu szkoły w Adamowicach? 

 

Skarbnik -Gminy Lyski P. W. Zdziebczok - nie, nie Szanowni Państwo, naprawdę nie. Z tego co wiem to 

aktualnie chyba jest postępowanie w sprawie termomodernizacji szkoły w Zwonowicach się toczy. 

 

Radny P. Hajok - to bardzo bym prosił, żeby Pani Wójt przekazała wszystkim teraz obecnie powiedziała, 

że Pani nie będzie zamykać szkoły w Adamowicach. 

 

Wójt Gminy Lyski – na dzień dzisiejszy nikt nie rozmawia, nie planuje, kwestia oczywiście demografii, 

bo jeżeli będzie tak jak teraz w tym roku, to już od razu, żeby Państwo wiedzieli do Dzimierzy, Dzimierza 

zgłosiło się jedno dziecko także żebyście Państwo mieli świadomość tak, że ono będzie dalej zawieszone 

oddział Dzimierz, ponieważ jedno dziecko i to tylko dlatego, że mama nie wiedziała tego i od razu jak się 

dowiedziała, że było tylko jedno dziecko, to dziecko było tak, że to, żeby była świadomość na dzień 

dzisiejszy, dopóki są tam dzieci, nikt nie planuje zamknięcia szkoły w Adamowicach. 

 

Radny S. Staniek - dziękuję bardzo. Dziękuję Panie Radny Bania, pytanie, czy Pan chce o drogach mówić, 

czy inne pytanie? 

 

Radny Z. Bania - czy ja mogę na sesji o wszystkim rozmawiać czy nie, o wszystkich moich problemach 

czy nie, tak mogę? Już był taki Przewodniczący Rady, który kiedyś mi nie udzielił głosu w istotnej 

sprawie. Także czy ja mogę o wszystkim czy nie? 
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Radny S. Staniek - może Pan, tak może Pan rozmawiać tylko kwestia drogi uważam, że już jest 

załatwiony. Jeżeli nie, to proszę bardzo. 

 

Radny Z. Bania - chciałem przekazać jeszcze jeden taki problem, ale problem, żeby była jakaś wyraźna 

informacja w przedszkolu w Bogunicach, kiedy ten remont będzie, bo ci rodzice było to spotkanie, ale 

nie wszyscy rodzice wiedzą i się dopytują także, bo to tam był ten rok, przyszły rok. Wiem, że wakacje 

przyszłego roku nie, ale ci rodzice są tacy niepewni, jedni tam coś kombinują z Górkami. Nie chcę, żeby 

do tego doszło, że nasze dzieci będą chodzić do Górek do przedszkola, żeby ta informacja była trafna, 

pewna i żeby wszyscy rodzice wiedzieli. 

 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - jeżeli Panie Przewodniczący, jeżeli mogę od razu do tego, co Pan 

Radny pyta, to zadanie jest w formule zaprojektuj i wybuduj, dlatego my chcemy w tym roku 

przeprowadzić postępowanie, wyłonić wykonawcę, który najpierw będzie przygotowywał dokumentację, 

po zatwierdzeniu dokumentacji w czasie wakacyjnym, kiedy przedszkole w Bogunicach jest nieczynne, 

przeprowadzić ten remont. 

 

Radny Z. Bania - ta informacja trafi tak, ja tam się nie chcę podpisywać jako radny czy sołtys, ale niech 

się Wójt podpisze, że jest planowany remont tego przedszkola. Powiedzmy od czerwca 2026 do sierpnia, 

czy września, bo myślę, że 2 miesiące ciężko będzie wszystkie te roboty wykonać, nie. 

 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - na tym etapie jeszcze nie jesteśmy po przetargu, także myślę, że 

rozmawiać o konkretnych datach to należałoby po przetargu, ale już te informacje było spotkanie również 

tam z Panią Dyrektor z przedszkola tak, bo teraz i te informacje były też tak samo przekazane jak Państwu 

tutaj przekazujemy. 

 

Radny G. Dudek - tak i tutaj Pani Wójt w poprzedniej wypowiedzi poruszyła bardzo istotny problem. I 

właśnie Szanowni Państwo, Radni i mieszkańcy tym problemem żeśmy się powinni zająć, a mianowicie 

demografią. Demografia może spowodować to, że będziemy mieli bardzo poważny problem ze stopniem 

w cudzysłowiu nazwać to zapełnienia naszych jednostek oświatowych, dlatego proponuję żeby Pani 

Małgosia może sporządziła takich wykaz urodzeń, urodzeń no nie wiem od 2000 mamy, które 2025, może 

od 2018. Ile było takich urodzeń, ile się, żebyśmy, żebyśmy, żebyśmy wiedzieli, proszę? 

 

Wójt Gminy Lyski - w raporcie o stanie gminy teraz przecież będzie w raporcie, bo 50, no jak to ja chyba 

z tego, co pamiętam 57 dzieci w zeszłym roku, no to są 2 oddziały. 

 

Radny G. Dudek -  żeby, tak, tak no właśnie, żeby żeby zrobić coś takiego w odniesieniu do każdej 

miejscowości w odniesieniu do każdej szkoły, żebyśmy wiedzieli, z jakim problemem gmina może się 

zetknąć za, no za kilka lat to jest bardzo istotne. Tu musimy usiąść, porozmawiać, zastanowić się. To jest 

poważny problem. Dziękuję bardzo. 

 

Wójt Gminy Lyski – tak z ciekawości 57 dzieci urodziło się w zeszłym roku, więc patrząc sobie, że 

będziemy mieli w zasadzie 2 klasy za 7 lat na 5 szkół. 
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Radny S. Staniek - a 70 ponad ludzi zmarło, znaczy ja mam nadzieję, że też pobudują się tu jak coś ludzie, 

którzy przyjadą z dziećmi, więc miejmy nadzieję, że tak będzie.  

 

Radny P. Hajok - tak tylko bardzo szybko, jakby skoro już kończymy, to chciałem wszystkim 

podziękować, bo wszyscy wiedzą, że to było przeze mnie to przesunięcie Rady Gminy i chciałbym 

wszystkim podziękować za to, że zgodziliście się na to i mogłem zobaczyć występ mojej córeczki. 

Dziękuję bardzo. 

 

Radny S. Staniek - przypominam, że wspólne posiedzenie komisji mamy 23 czerwca, a sesję mamy 26. 

Życzę wszystkim … o jeszcze Pan Komendant. 

 

Komendant Zarządu Gminnego OSP w Lyskach P. M. Osadzin - Panie Przewodniczący, dziękuję 

dopuszczenie do głosu. Przepraszam, że tak z doskoku, ale bardzo szybko Pan to chciał zakończyć. Nie 

wiedziałem, czy to już są wolne głosy, czy tylko wnioski. Szanowna Pani Wójt, Panie Zastępco, Wysoka 

Rado, ja w imieniu własnym i wszystkich strażaków, no chciałem przede wszystkim pogratulować Pani 

Wójt swojego postępowania. Ubiegły rok nie było okazji w sumie w takim, na takim gremium tego 

powiedzieć 7 bodajże maja zaprzysiężenie, czerwiec nawałnica, ściągnięcie takich środków, takich 

sprzętowych, osobowych na teren naszej gminy dla osoby, która pojawiła się praktycznie tutaj, nie znając 

tego terenu, zapoznawała się dopiero z tym wszystkim. Także to naprawdę głębokie ukłony i gratulacje, i 

podziękowanie Pani Wójt za to co robiła. Muszę przyznać, nie widziałem tam Radnych, kiedy pojechałem 

do Pstrążnej, kiedy pojechałem do Bogunic, gdzie też czy do innych miejscowości, gdzie były tam jakieś 

śladowe, nie było widać Radnych. Była Pani Wójt, był Pan Zastępca i to widać. 

 

Radny A. Dyakowski – niektórzy Radni byli w akcji. 

 

Komendant Zarządu Gminnego OSP w Lyskach P. M. Osadzin - niektórzy Radni byli w akcji, ale to tylko 

ci wyjątkowi, jako strażacy, także do strażaków jeszcze się odniosę za chwileczkę, bo podziękuję tutaj 

przed całą radą strażakom. Dziękuję za budżet ubiegło ten, który jest w tym roku i Radnym przede 

wszystkim za zatwierdzenie tego budżetu, bo budżet na ochotnicze straże pożarne jest, że tak powiem no 

powiedzmy zadowalający, nie jest to jeszcze to, co by z czego byśmy oczekiwali, ale  nie musimy czekać 

na przesunięcia. Wiadomo, mam nadzieję, że to będzie realizowane na bieżąco to, co pokazał ubiegły rok, 

no to doświadcza tego, że jednak te straże są u nas potrzebne. To, co wydarzyło się i to jest bardzo 

pozytywne, co Pani Wójt wspomniała w swoim sprawozdaniu, poświęcenie nowego samochodu w 

Dzimierzu. No to myślę, że to też po części jest większości zasługa Pani i Pani Skarbnik, pozyskania tych 

środków uzupełniających do tych, które były zaplanowane z Urzędu Wojewódzkiego, także tu naprawdę 

na pewno był to jakiś tam, jakiś tam wielki wysiłek, wielkie starania o to, żeby te pieniądze zapewnić i 

myślę, że już w tym momencie mogę podziękować, bo to co Prezes Bogunic powiedział, dostał promesę, 

środki, które są zapewnione w budżecie, a miałem okazję kilka, kilkakrotnie, że tak powiem z Panią Wójt 

przy ostatnich tam spotkaniach, widzę jakie są starania Pani i dobijania się do osób, które mogą wesprzeć 

tą inwestycję. Myślę, że to się uda i że ten montaż będzie jak najszybszy, żeby można było ten przetarg 

ogłosić, bo te samochody na pewno nie będą tańsze. Oby się nie okazało, że jeszcze będą droższe. Jest 

okazja dostać ten samochód jeszcze w tym roku i czym szybciej tym lepiej, na podwoziu, które jeszcze 

jest tańsze, żeby się nie okazało, że pod koniec roku to podrożeje także tu wielkie podziękowania. I prośba 
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do Radnych, żeby no tu po prostu te 200 000, jak tu Pani Skarbnik uda się, uda się wysupłać, jeżeli nie 

będzie jakiś tam problemów z zatwierdzeniem tego i zrealizowaniem tego budżetu. Prośba do Pana 

Przewodniczącego komisji na przyszłość, coś my już rozmawiali, ale też bym chciał, żeby to było tu 

zaznaczone, jeżeli chodzi o przeglądy remiz, celowo żeśmy to przesunęli na okres jesienny. Nie jest to z 

nazwy przegląd wiosenny, bo nie jesteśmy w stanie, ja w tym mundurze praktycznie chodzę już od iluś 

tam tygodni, więcej niż w innych ubraniach i to nie dlatego, że się chce pokazać, bo może się chce, po to 

też to jest, bo jestem tym strażakiem, w sobotę lecie, wczoraj pół dnia na rynku w Rybniku, dzisiaj tu, za 

jakieś parę dni znowu jest coś, naprawdę kwiecień, maj, czerwiec jest dla nas tak intensywnym okresem 

dla wszystkich strażaków, że obciążanie tego jeszcze przeglądami, a poza tym te przeglądy, no od 

pewnego czasu są mało celowe, dlatego, że teraz jesteśmy w trakcie realizacji wszystkich, pozyskiwania 

dzisiaj akurat byłem zawieźć kolejne 2 wnioski z naszych jednostek w Katowicach do WFOŚu, 

pozyskujemy dopiero sprzęt i myślę, że sensowne będzie zrobienie przeglądu w okresie jesiennym. Wtedy 

wiemy, co udało się pozyskać, czego nie udało, na co żeśmy dostali czegoś, żeśmy nie dostali i możemy 

odnosić się wtedy do zapotrzebowania na kolejny rok i tu to będzie bardziej sensowne i bardzo bym prosił 

tutaj też o ustosunkowanie się do tego. To, co było zauważone na ostatnim przeglądzie zgłaszania, bo 

również byłem z Komisją, ten objazd zrobić praktycznie tak z marszu. I to, co pokazał ubiegły rok, zresztą 

to co było na zebraniach sprawozdawczych wszystkich jednostek, podawane też mi tam Radnych trochę 

brakowało, no co niektórych. Też apel, żeby jednak chociażby w tych swoich sołectwach, swoich 

jednostkach, brać udział w tych zebraniach i żeby Państwo też byli bardziej na bieżąco z czym, że tak 

powiem, to pożarnictwo się je, bo jak się okazuje w ubiegłym roku, to co z nazwy jest ochotniczą strażą 

pożarną, od gaszenia pożarów, pożarów jest zaledwie 9% było w ubiegłym roku. Reszta to są zdarzenia 

nazywane miejscowymi zagrożeniami do czego jest potrzebny o wiele inny droższy sprzęt, którego 

potrzebujemy coraz więcej i niestety te samochody, którymi dysponujemy samochody lekkie, jesteśmy 

chyba jedną z ostatnich gmin, która ma w takim odsetku samochody lekkie i takimi dysponujemy. Nie 

kojarzę, czy to w powiecie raciborskim, czy nawet rybnickim, żeby jeszcze na 9 jednostek było więcej 

jak połowa samochodów lekkich, bo po prostu te samochody są za małe. Także tu, jeżeli będą kolejne 

jednostki. No stety, niestety koszty utrzymania tych samochodów również są wyższe niż tych 

samochodów lekkich. No ale, ale żeby być gotowym dyspozycyjnym do tych działań, to no będziemy 

znaczy Państwo przede wszystkim, my jako jako Zarząd, Pani Wójt i Państwo, będziemy musieli się 

skłaniać ku temu, żeby w miarę możliwości, bo nie wszystkie jednostki są, chcą te samochody średnie, 

no bo wiadomo, baza, garaże, stan osobowy, kierowców, bo to już musi, muszą być inne kategorie prawa 

jazdy, ale te, które będą chciały. No to raczej będziemy musieli się przychylać ku temu, żeby te samochody 

no zakupować, bo to czym dysponujemy najstarszy samochód, który jest w Bogunicach 2000 rok, no to 

tam co prawda przebiegi są małe, ale to widać po oponach widać po wszystkim innym, że tam samochody 

już powoli nadają się do wymiany. Także tu bardzo dziękuję. Szanowni Państwo, tak odniosę się do tego 

co już tu było powiedziane Jestem pierwszy raz na  sesji Rady Gminy i tak to co powiedział tutaj mój 

kolega również strażak. Ja bardzo dziękuję wszystkim strażakom, czy mnie słuchają, czy nie Prezesom, 

Naczelnikom za tą działalność i taki gorący napęd do Państwa Radnych, bo widzę, że jak chodziłem na 

sesję poprzedniej Rady, wyglądało to wszystko bardzo podobnie, było obiecywane, że będzie lepiej. 

Powiem szczerze, poprawcie się, naprawdę nie wiem czy macie za mało czasu i większość problemów 

rozwiązujecie na sesji po to, żeby społeczeństwo to słyszało, czy po prostu nie wiem jak to działa, ale jest 

to słabe. Dziękuję bardzo. 
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Wójt Gminy Lyski – chciałam pogratulować, bo wczoraj na rynku sporo naszych ochotniczych strażaków 

odebrali różnego rodzaju odznaczenia i ja tam do głosu, wiadomo nas było bardzo dużo, ale gratuluję 

bardzo, bo to ze wszystkich w zasadzie jednostek i tak fajnie było. Komendant również otrzymał 

oznaczenie wczoraj, ale jest ze Zwonowic Dawid chyba tak i Prezes także gratuluję, bo to fajnie było, na 

5 chyba stało 3 z naszej gminy raz także fajnie. No patrząc na to, jak tam był cały powiat i Rybnik, i w 

ogóle wiecie fajnie, no fajnie się to oglądało, jak wiesz, że to nasi nie. 

 

Radny S. Staniek – dobrze Panie Komendancie, że można baretki nosić też,  bo inaczej tych medali by 

było tyle, że żeby kieszeń się mogła oberwać, ale też gratuluję i przychylam się do słów Pana Komendanta.  

 

Radny W. Paprotny - ja muszę się odnieść to wypowiedzi Pana Komendanta, na koniec tego roku 

postanowimy zmienić plan pracy na przyszły, żeby ten objazd odbył się na jesień wspólnie razem z 

Zarządem Gminnym. Dziękuję. 

 

Ad.13. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski Pan Sebastian Staniek podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady sesji. 

 


